
Æ ld re råd e t Frederikssund

ÆRF-D-11-02-28 28. februar 2011

Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 28-02-2011 kl. 9:15-12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager: Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Martha Wickens, Erik Nielsen, Christian Heiberg, Ole Tinghøj, Gunner Madsen
Inge Konig, Ruth Rasmussen.

Referent: Betina Kjellerup.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/Ældre- og sundhedschef Birte Sonnenborq Grothe kl. 9:15 -  10:00

Birte svarede på spørgsmål fra Ældrerådet vedr. tillægsaftalen til sundhedsaftalen mellem Frederikssund 
Kommune og Region Hovedstaden, Kvalitetsstandarder vedr. træning og personlig og praktisk hjælp.

Sundhedsaftalen.
I sundhedsaftalen indgår samarbejde mellem sygehus, almen praksis og kommunen, ligeledes er der i 
forløbsprogrammerne taget stilling til fordeling af opgaver mellem de enkelte aktører.

I tidsplanen for KOL og Type 2 diabetes er der taget højde for, at implementeringen og tilrettelæggelsen af 
forløbsprogrammet kan tage lang tid, så derfor er tidsplanen for implementeringen sat til slutningen af 2012. Der 
satses dog på, at det kan gennemføres i starten af 2012.

Der er endnu ikke udarbejdet materiale på hjerte-karsygdomme, det skal udarbejdes før implementering. 
Forløbsprogrammet for demens er ikke endeligt godkendt.

Følge-hjem ordningen er en hospitalsopgave, hvorimod følge-op ordningen er en almen praksis og kommunal 
opgave. For at undgå fejl medicinering, arbejdes der på at indfører dosisdispensering, endvidere gennemgås 
medicinlister af hjemmesygeplejersken. Der arbejdes hen i mod et fælles medicinkort.

Embedslægen har ingen del i sagsbehandlingen af utilsigtede hændelser. Systemet er udelukkende tænkt som 
et redskab til at registre fejl, således at man bliver opmærksomme og tager ved læring af de utilsigtede 
hændelser.

Kvalitetsstandarder -  Personlig og praktisk hjælp.
Begrebet "om end med besvær” bruges ofte i afgørelser fra Det Sociale Nævn. Det betyder f.eks. at borgere, 
som førhen har kunnet klare rengøring på en dag, men efterfølgende skal bruge længere tid på samme opgave, 
ikke umiddelbart kan visiteres til rengøring. Det er altid et fagligt skøn foretaget af Visitationen, der afgør om, 
der skal ydes hjælp.

"I nå højde” skal forstås som ordlyden, altså hvor hjælperen kan nå. Det er samme kvalitetsstandarder, der 
arbejdes efter uanset om rengøringen foretages af den kommunale hjemmepleje eller de private leverandører. 
Der er stadigvæk mulighed for at bytte ydelser.

Hanne Larsen er konstitueret leder på Nordhøj i Skibby.

Forskelle i servicepakkeprisen på vask af tøj afhænger af, om vand, el og afskrivninger er indregnet i huslejen. 

På dagsorden til SÆS udvalgsmøde, er der forslag om at stoppe visitationen til 1. sal på Østergården.

Der er samarbejde i gang med Egedal Kommune om et fælles hjælpemiddeldepot i Værebro.

Systemansvarlig for omsorgssystemet Karina Meyer Jacobsen fremviste den foreløbige udgave af
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Pkt. 3.
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Pkt. 6.
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Borgerportalen, Leverandør af omsorgssystemet er CSC.
Ældrerådets kommentarer til den foreløbige udgave:
"Det er vigtigt, at det er læsevenligt for borgeren”.

Godkendelse af dagsorden og referat fra 31-01-2011.
Der tilføjes punkt 5 på dagsorden, høringssvar. Referatet godkendt uden bemærkning.

Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Omdeling af modtaget materialer vedrørende:
Ældre seksualitet og kærlighedsliv, Ældre og apopleksi fra Ældre Forum.
Kursusmateriale fra Rigshospitalet.
Tryghedsnettet -  sikkerhed i din hverdag fra Ældremobilisering.
Konsulentvirksomhed U9verse.dk- Henrik Brogaard Cand. Psych.

Lise Lotte har modtaget en henvendelse fra en borger, der ønsker udskiftning afen handicapbil, hun har henvist 
borgeren til Handicaprådet.

Der er modtaget invitation fra Frederikssund Kommune -  Fremtidens ældreliv den 16. marts 2011 fra kl. 16:00 
til 18:30. Lise Lotte laver fælles tilmelding til arrangementet. Afbud fra Martha.

Nye datoer i forbindelse med handleplaner vedrørende fremtidens ældreliv er:
Den 16. marts Kick off møde, med deltagelse af Ældrerådet.
Den 11. april Visionsmøde, med deltagelse af Ældrerådet.
Den 11. maj Første dialogmøde, med deltagelse af Ældrerådet.
Den 6. juni Andet dialogmøde, med deltagelse af Ældrerådet.

Økonomi.
v/ Martha Wickens.

Der er modtaget tilskud på kr. 25.000,- minus kr. 2.000,- som er tilbageholdt til forplejning i forbindelse med 
Ældrerådsmøder.

Indestående på bankkonto dags dato kr. 49.261,93.

Ole, Gunner, Hanne, Erik og Martha er bevilliget kr. 300,- til indkøb af blækpatron.

Høringssvar.
Sag nr. 13 på SÆS udvalgets møde den 2. februar 2011: Rammerne for uanmeldt tilsyn på plejeboligområdet 
2011 i henhold til serviceloven.

Lise Lotte udarbejder høringssvar.

Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
Flere af Ældrerådets medlemmer har modtaget en henvendelse fra en pårørende til en ældre borger i 
kommunen. Erik har sendt svarskrivelse, og i samme forbindelse har Hanne modtaget en brochure fra Ole 
Klenke omhandlende ældres rettigheder.

I Skibby afholdes der møde om mulighederne for at få et kulturhus i forbindelse med produktionsskolen. Mødet 
afholdes den 8. marts 2011 på Skuldelewej 29, Erik deltager.

Lise Lotte og Hanne har deltaget på Nordgruppemøde den 16. februar 2011.
Hospitalerne tildeles 17 mill. kroner til forbedring af udskrivningsprocedure.
Problemer med manglende genoptræningsplaner ved udskrivninger fra Privathospitalerne.
Planlægning af national Ældrepolitik.
I 2011 skal der på hospitalerne spares 120 årsværk.
Der er nedsat en ældrekommission med Thyra Frank som formand. Ældrerådene er ikke repræsenteret i 
kommissionen.
Det er besluttet, at det nye super sygehus skal bygges på overdrevsvej i Hillerød. Stationen er beliggende 900 
meter fra det nye sygehus og derfor er der søgt dispensation.
Der dør årligt 5000 patienter pga. fejlmedicinering, det er 40 % af de ældre indlagte.

Der er Regionsmøde den 9. marts 2011.

Efter henvendelse fra Christian, vedr. høring af kraftplanen, er Ældrerådene påført listen med
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høringsberettigede.

Det er ikke muligt for ældre at benytte skolebusserne. Ældrerådet vil afvente og se virkningen af den nye 
busdrift, samt undersøge mulighederne forflexture. Punktet tages op på en senere dagsorden.

I forbindelse med at Danske Ældreråds bestyrelse har forholdt sig til spørgsmålet om brugerbetaling i forskellige 
sammenhænge, vil Hanne gerne have en drøftelse af holdninger i Ældrerådet. Punktet tages på dagsorden til 
næstkommende møde.

Pkt. 7.

Pkt. 8.

Ideer til emner vedr. offentlige møder.
Ideen med at afholde et eller flere arrangementer er at skabe opmærksomhed på Ældrerådet.

Der skal tages stilling til, om eventuelle møder skal holdes i samarbejde med andre organisationer, eller om 
Ældrerådet skal være ene arrangør.

Møderne kan afholdes som temadage om f.eks. sundhed eller økonomi.

Punktet tages op igen ved næste Ældrerådsmøde.

Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne

Sag nr. 19 

Sag nr. 20 

Sag nr. 21

Sag nr. 22

Sag nr. 23 

Sag nr. 24

Sag nr. 25

Sag nr. 26 

Sag nr. 32

Kvalitetsstandarder 2011 -  træningsenheden 
Høringssvar er taget til efterretning.

Kvalitetsstandarder 2011 - praktisk og personlig hjælp 
Høringssvar er taget til efterretning.

Åbning af 12 yderligere pladser på Pedershave
Det giver en øgede personalemæssig udgift på 9,69 årsværk svarende til en forventet årlig 
merudgift på knap 4,7 mio. kr. Udgifter til tomgangsleje reduceres med godt 0,9 mio. kr. Den 
samlede merudgift ved åbningen af 12 pladser vil beløbe sig til ca. 3,8 mio. kr.

Venteliste i træningsenheden primo 2011
En øget tilgang af borgere med behov for træning efter Sundhedsloven betyder, at 
ventelisterne på træning efter Serviceloven, kan forventes at stige yderligere.

Sundhedsfremme og forebyggelse - aktiviteter 2011
Der er tildelt 814.850 kr. til sundhedsfremmende og forebyggende aktiviteter i 2011. 

Igangsættelse af køkkenanalyse i Ældre & Sundhed
Analysen skal medtage muligheden for at levere mad til hjemmeboende ældre samt forholde 
sig til mulighederne for, at levere varmeholdigt og køle-vacumpakket mad. Analysen 
gennemføres i 1. halvår 2011.

Orientering om private leverandører
I 2010 var 10 leverandører godkendt til praktisk hjælp, 4 var godkendt til personlig pleje. 
Hanne skriver til Formanden for udvalget, at Ældrerådet sætter pris på, at Frederikssund 
Kommune benytter godkendelsesmodellen.

Afslutning af projekt Sundhed og Livskvalitet - vejen til en bedre ældrepleje 
Der planlægges en afrunding af projektet, som finder sted i foråret 2011.

Venteliste til plejeboliger
På generel venteliste optages borgere, som søger på alle kommunens plejecentre, 
denne gruppe er omfattet af plejeboliggarantien på 2 måneder.
Borgere som søger på specifikke plejecentre, optages på specifikke ventelister til de ønskede 
centre. Denne gruppe er ikke dækket af plejeboliggarantien.
Borgere på de specifikke ventelister er delt op i 3 kategorier. Borgere fra Frederikssund 
Kommune, som ønsker plejebolig i Frederikssund, borgere fra andre kommuner, der ønsker

plejebolig i Frederikssund, og borgere fra Frederikssund, der ønsker plejebolig i andre 
kommuner.

Opvækst- og Uddannelsesudvalget
Intet.
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Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalqet
Orientering fra Erik.

Sag nr. 26 Anlægsønsker på idrætsområdet 2011
Sag nr. 27 Åbjergskolens atletikanlæg
Sag nr. 28 Biografdrift i Frederikssund Kommune
Sag nr. 29 Slangerup Bio - Ansøgning om tilskud til digitalisering
Sag nr. 30 Frederikssund Bibliotekerne - orientering om projektet åbne Biblioteker.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Intet.

Plan-og Udviklingsudvalget
Orientering fra Erik.

Pkt. 9. Næste møde og sted.
Mandag den 4. april 2011 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Pkt. 10. Eventuelt.
Efter sag om nægtelse af besøg til beboere på plejehjem, er der kommet lovforslag, som har været til høring i 
Danske Ældreråd.
Besøgsrestriktioner er placeret i den enkelte kommune og det er væsentligt at fastslå i lovgivningen, at det er 
beboeren selv der bestemmer, hvem de vil have besøg af.
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